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Stemming Budget 2014 en MJP 2014-2019 

Repliek namens de deputatie op de toespraken fractieleiders 

Woensdag 4 december 2013 

Voor het ontwerp meerjarenplan 2014-2019 en budget 2014 gestemd 

worden, wil ik naar goede gewoonte nog even het woord nemen namens de 

deputatie. Een korte repliek op de toespraken van de fractieleiders en de 

besprekingen van de voorbije weken. 

De nieuwe BBC-methodologie was en is voor iedereen ongetwijfeld een 

beetje wennen. Het sturen op hoofdlijnen, het duidelijk formuleren van 

doelstellingen voor de volledige legislatuur en de nieuwe beleidsrapporten 

hebben de debatten in deze raad mee gekruid. Het waren intense 

vergaderingen met een 185-tal tussenkomsten. Sommige van die 

tussenkomsten zouden in de toekomst ook in de bevoegde commissies aan 

bod kunnen komen. Maar het is in elk geval een aanwijzing voor het belang 

dat de raadsleden hechten aan het budget 2014 en het voorliggend 

meerjarenplan dat de basis vormt voor het beleid van de komende jaren.  

Het advies van het Rekenhof bij het meerjarenplan en het budget bevestigt 

het financieel evenwicht en is positief over de extra-informatie die ter 

beschikking gesteld is.De voor het monitoren van het gevoerde beleid 

vereiste indicatoren zullen verder vanaf 2014 stapsgewijs ingevoerd worden. 

Er werd veel informatie uitgewisseld, verduidelijking gevraagd en ook 

gegeven. Echt fundamentele kritiek kwam minder aan bod. Er is uiteraard 

een verschil in appreciatie tussen meerderheid en oppositie. Dat is niet 

geheel onlogisch. 

Fractievoorzitter Gryffoy van NVA was scherp in zijn oordeel : een buis 

zonder tweede zit. Als ik zijn rapport goed lees, is de buis in belangrijke mate 

te wijten aan het feit dat ook voor de niet-grondgebonden sectoren prioritaire 

beleidsdoelstellingen zijn geformuleerd.  
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Over de keuze voor deze of gene prioritaire doelstelling kunnen de meningen 

verschillen. Maar het mag duidelijk zijn dat na de interne staatshervorming 

ook in de niet-grondgebonden beleidssectoren een belangrijke rol weggelegd 

blijft voor de provincies. Dat staat zelfs met zoveel woorden in het 

Bestuursakkoord. De uitkomst van de staatshervorming is wat ze is, en 

daarmee gaan de provincies aan de slag. 

Het verwijt dat de provincie te duur of te elitair zou zijn, is in flagrante 

tegenspraak met het gevoerde beleid : onderwijs, recreatiedomeinen, 

musea,… zijn gekend voor hun kwaliteit aan een redelijke kostprijs voor de 

burger-klant. Laagdrempeligheid is precies een troef van ons provinciaal 

aanbod. 

Fractievoorzitter Vandenbroecke van SPa was milder in zijn oordeel ; toch 

vraagt ook hij meer focus in de niet-grondgebonden sectoren. 

Fractievoorzitter Maes van Open VLD plaatst een gezond financieel beleid 

niet ten onrechte op 1.  

Nu, sinds 2001 blijft de fiscaliteit ongewijzigd in Oost-Vlaanderen. En ik deel 

de mening niet van fractievoorzitter Evrard van het VB dat de indexering van 

de tarieven APB een verkapte belastingverhoging is. En neen, de tarieven 

worden in deze meerjarenplanning niet verlaagd en ook niet verhoogd. 

Fractievoorzitter Willems van CD&V stelt terecht dat belastingen niet vies zijn, 

dat we die nodig hebben. De mondige burgers verwachten trouwens een 

steeds grotere dienstverlening met een zo groot mogelijke efficiëntie en daar 

hangt dus een prijskaartje aan vast. De fiscale ontvangsten maken het mee 

mogelijk – voor 57,5 % van onze ontvangsten - om het voorgestelde beleid te 

realiseren. En als sommige stellen dat er geen vraag is naar dat provinciale 

beleid, dan is dat niet correct. Ik verwijs graag naar bv het fietspadenbeleid, 

de waterbeheersing, de recreatiedomeinen en sportinfrastructuur, de 

ondersteuning van het praktijkonderzoek in land- en tuinbouw, ons 

provinciaal onderwijs, de musea, Toerisme, de POM, EROV, … Koken kost 
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geld. En het is een terechte bekommernis om zo zuinig mogelijk toch een 

mooi en smakelijk gerecht op tafel te zetten.  

Zo'n gerecht is zeker de ondersteuning van de lokale besturen waarop in het 

meerjarenplan sterk ingezet wordt. Fractievoorzitster Willems, maar ook 

anderen, wijzen op het belang van de ondersteunende functie die de 

provincie in deze nu al opneemt en die in deze bestuursperiode verder zal 

uitgebreid worden. 

Dat het budgettaire plaatje positief onthaald wordt, sterkt mij in de overtuiging 

dat het orthodoxe budgettaire beleid van de voorbije jaren een juiste keuze 

was en blijft.  

Idem voor de schuldpositie : de voorbije jaren werd die scherp afgebouwd, 

waardoor er opnieuw ruimte is voor de financiering van een ambitieus 

investeringsprogramma van 227 mln EUR in dit meerjarenplan. Net zoals een 

bedrijf of een gezin een (bedrijfs)gebouw deels met schulden financiert, geldt 

dit evengoed voor een overheid : nul euro schulden is economische nonsens 

(de investeringen hebben een jarenlange gebruikswaarde); een gezonde mix 

tussen eigen middelen en schuldfinanciering is in het voorliggende 

meerjarenplan voorzien. Het door fractievoorzitter Fiers van Groen 

gepropageerde "deficit spending" is niet de keuze die in het meerjarenplan 

gemaakt wordt; de rol van belangrijke investeerder binnen de beschikbare 

mogelijkheden blijven we wel spelen.  

Het ligt in de lijn der verwachtingen dat het politieke spel van meerderheid 

tegen minderheid ook bij de stemming van het meerjarenplan en budget 

gespeeld wordt. Toch leren de debatten mij dat het water tussen meerderheid 

en oppositie vaak helemaal niet zo diep is en dat het voorgestelde beleid, 

samengevat in onze drie merkpijlers :  

 Innovatie, creativiteit en duurzaamheid 

 Een beleid op maat – interbestuurlijke en gebiedsgerichte 

samenwerking 



4 
 

 Een toekomstgerichte organisatie 

minstens partieel mee gedragen wordt door alle raadsleden. 

De Provincie Oost-Vlaanderen is budgettair gezond. We hebben een 

ambitieus maar realistisch MJP. En ik weet wel, er is reeds 9,2 miljoen euro 

"verevend" ingevolge het bestuursakkoord dat onderhandeld werd én 

afgesloten tussen Vlaanderen en onze provincie. En we moeten nog eens 

een ingreep van 6 miljoen euro/per jaar ondergaan op het provinciefonds. 

Voor 2014 is dat reeds verrekend en verwerkt. We moeten evenwel in 2014 

n.a.v. de budgetwijziging nog een bijstelling doen voor de komende jaren van 

ongeveer 30 miljoen euro ; maar ook bij die operatie zullen we erover waken 

dat onze financiële situatie gezond blijft.  

Ik vraag namens de deputatie dan ook met overtuiging om ons budget 2014 

en het MJP goed te keuren. Het zou in deze turbulente periode voor het 

provinciale bestuursniveau een sterk signaal zijn om over een breed 

gedragen meerjarenplan 2014-2019 te kunnen beschikken. 

 

Namens de deputatie 

Alexander (Sander) Vercamer 
Eerste gedeputeerde  


